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Aan de leden en afnemers 
 

Op het moment van schrijven valt er weer regen. Dat is wel typerend voor 

dit moment. Na de deprimerende winter, willen de positieve lichtpuntjes 

maar moeilijk op gang komen. De regeringsformatie worstelt maar voort. 

De voerprijs daalt, maar de opbrengstprijzen zijn maar matig en stijgen in 

de meeste sectoren maar langzaam. Toch zijn er ook veel mooie dingen te 

melden. 

Na een geslaagde rundvee studiedag, jaarvergadering en 

personeelsvergadering is het goed om de balans op te maken. De “echte” 

coöperatie leeft weer in Nederland. Het is mooi om te zien, dat wat jaren 

geleden als ouderwets en niet modern, nu weer als modern wordt gezien. 

De “echte” coöperatie past geheel in deze tijd en loopt misschien wel op 

tijd vooruit. 

Maar daarnaast vraagt de klant ook openheid in samenstelling, 

prijsvorming en andere beleidszaken en dat hoort bij uw coöperatie. Ook 

worden er veel nieuwe coöperaties opgericht, bijvoorbeeld de 

energiecoöperaties. Dit omdat coöperaties mensen bindt en mee laat 

denken.  

De Wet Dieren is weer gerepareerd. Het begin van de verandering is er en 

nu hopen dat het verder goed uitpakt. Hopelijk kan de nieuwe regering 

het waarmaken. 

Het resultaat voor ons: de voeromzet van de coöperatie loopt goed (iets 

dalend maar beter dan het landelijk gemiddelde) en zoals het boekjaar 

2023 laat zien, is er een mooie markt voor uw coöperatie en worden we 

gewaardeerd in onze regio. 

Door samen te werken kunnen we de omzet goed aan en draait de fabriek 

goed. 

Uw CAVV heeft weer een goed jaar achter de rug. We hebben de marge er 

voldoende op weten te houden en in kunnen spelen op de plots stijgende 

grondstofprijzen. Echter door de stijgende prijzen en omzet van de 

afgelopen jaren, is onze liquiditeitspositie gedaald en hebben we het geld 
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hard nodig voor de lopende zaken. Op de jaarvergadering van 26 maart jl. 

is besloten om een nabetaling van 0,50 EUR per 100 kg over 2023 uit te 

keren. 

 

Grondstofprijzen 

De markt bevindt zich momenteel op een kantelpunt. De prijzen hobbelen 

zenuwachtig heen en weer. Oftewel gaat de markt nog verder dalen of 

gaat de prijs weer omhoog? We houden het scherp in de gaten, maar de 

daling zorgt er wel voor dat de mengvoeders de komende periode ook 

gaan dalen in prijs. De vooruitzichten van de oogsten zijn goed en er 

wordt een fors lagere vraag in Europa verwacht van grondstoffen. 

 

Jaarvergadering  

De jaarvergadering is weer goed verlopen. Er was een mooie opkomst en 

het was weer gezellig om bij elkaar te komen. De cijfers van het afgelopen 

jaar zijn weer gepresenteerd en heeft iedereen kunnen zien dat het goed 

gaat met uw regiocoöperatie. 

Klaas Hokse van CZ Rouveen heeft ons een mooie inkijk gegeven in de 

zuivelindustrie en hoe het daar als coöperatie goed toeven is.  

 

Rundveestudiedag 

Op 20 maart was onze jaarlijkse rundveestudiedag. De opkomst was weer 

goed. Deze dag werd verzorgd door Wilfried van Straalen van Schothorst 

Feed Research en Gerard Abbink van Groeikracht. Zij gaven een 

presentatie over de gevolgen van het nieuwe mestbeleid voor de teelt en 

het rantsoen. Ook daarbij goede praktische oplossingen hoe je met 

beperkte bemesting toch goed gras en maïs kunt telen. S ’middags 

bezochten we het familiebedrijf van de familie de Groot in Laren. Nu de 

derogatie niet verlengd wordt een heel interessant en actueel thema. 
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Gewasbeschermingsmiddelen verkoop 
In februari hebben wij onze jaarlijkse audit van het CDG (Certificatie 
Distributie in Gewasbeschermingsmiddelen) voor de verkoop van 
professionele gewasbeschermingsmiddelen gehad. Dit certificaat is 
noodzakelijk om de producten te mogen verkopen. Wij als Zuid-Oost 
Salland willen onze klanten een compleet pakket kunnen bieden en 
blijven daarmee professionele gewasbeschermingsmiddelen in Heeten 
verkopen. 
 

Nieuwe collega’s 
In mei gaat Cor Braakman bij ons beginnen als teelt adviseur. Wij zien dat 

goed ruwvoer van eigen land steeds belangrijker wordt en dat extra 

begeleiding bij onze klanten gewenst is. Hij zal komende periode 

gebruiken om met u als klant kennis te maken. We wensen Cor veel succes 

in zijn nieuwe functie. 

Daarnaast zal in mei Nienke Jansen bij ons starten in de winkel in Heeten. 

U zult haar met name op de zaterdag en vakantiedagen kunnen 

tegenkomen. Ook Nienke wensen we veel succes in de winkel. 

 

Verbouwing en investeringen 

In Heeten wordt momenteel hard gewerkt om de voormalige ruimte van 

Nijland Fietsen om te bouwen naar een praktische opslag voor producten. 

Door de omzetstijging en uitbreiding van ons assortiment, is de loods in 

Haarle te klein geworden en zochten we al enige tijd naar extra 

opslagruimte voor big bags en zakgoed.  

Daarnaast zal in mei de hamermolen van een nieuw filter worden 

voorzien. Dit om het systeem beter en stofvrijer te laten werken. 

Tevens zijn we bezig met afname testen van de nieuwe automatisering in 

de fabriek. Deze software zal in juni geïnstalleerd worden en zal de fabriek 

weer een stukje efficiënter maken. 

 

Hans Verheul  
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20 vragen aan… 
 

Naam; Peter Lokate  

Woonplaats; Heeten 

Functie bij ZOS; Magazijn medewerker 

Hoe lang werk je al bij ZOS; 21 jaar 

Vertel eens iets over jezelf; Ongehuwd  

 

 

- Hoe kijk je naar het bedrijf Zuid-Oost 

Salland? Fijne werkplek met gezellige 

collega’s  

- Wanneer heb je voor het laatst keihard moeten lachen? Hans Teeuwen 

(cabaretier)  

- Wat is jouw favoriete moment van de dag? In het weekend is ‘s 

morgens vroeg mijn favoriete moment van de dag.  

- Waar zie je jezelf over 5 jaar? En over 10 jaar? Over 5 jaar nog bij de 

Zuid- Oost Salland, over 10 jaar thuis op de hobby boerderij. 

- Wat was de beste vakantie? Een weekend naar Hongarije naar de 

formule 1 dat was in 2003. 

- Lekkerste eten; Hollandse pot 

- Muziek top 3; Guns N’ Roses, Easy Deasy, Dire Straits  

- Dit wilde ik als kind worden? Fietsenmaker 

- Dit zit er in mijn broodtrommel; Die vergeet ik meestal 

- Favoriete hobby? Wandelen en fietsen. 

- Welk beroep zou je nooit kunnen uitoefenen? De hele dag achter de 

computer of veel aan de telefoon. 

- Wat is het beste feestje feest dat je ooit hebt bijgewoond. Pony week 

- Wat was je favoriete programma toen je klein was? Pippi Langkous. 

- Welke sport heb je beoefend? Voetbal, volleybal en tennis. 

- Ben je een zomer of winter persoon en waarom? Zomer persoon omdat 

het dan mooi weer is. 
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Omschakelaar naar konijnenhouderij in België 
 

Jos Pijnenborg stapte drie jaar geleden van de melkveehouderij over 
naar de konijnenkweek. Daarmee is hij een uitzondering in een 
uitdovende sector. De konijnenhouderij telt nog maar tien bedrijven in 
Vlaanderen en de helft daarvan dreigt te verdwijnen als er volgend jaar 
nieuwe huisvestingsregels gelden voor de voedsters. “Jammer”, zegt 
Pijnenborg als we zijn bedrijf tijdens de Week van het Konijn bezoeken. 
“Er is minder productie dan vraag, de teelt is duurzaam en het vlees 
heeft zeer goede eigenschappen.” 

 
Met 45 koeien en een bindstal was het bedrijf van Jos Pijnenborg uit 
Meerle, bij Hoogstraten, niet bepaald toekomstbestendig. “Wij waren 
veertigers en moesten een beslissing nemen over de toekomst”, blikt de 
landbouwer terug. Nadat verschillende opties de revue passeerden, kwam 
de boer uiteindelijk uit op de konijnenhouderij. “Deze investeringen 
waren relatief klein, zeker in verhouding tot de investeringen die nodig 
waren voor een modern melkveebedrijf”, verklaart hij. 

In 2020 was de stal klaar en werden de eerste konijnen verwelkomd. Met 
680 voedsters en 5500 vleeskonijnen behoort Pijnenborg tot een 
gemiddeld Vlaamse konijnenbedrijf. Wel heeft hij de nieuwste 
stalinrichting in een sector die het al jaren moeilijk heeft. “De 
konijnenhouderij is de laatste decennia sterk teruggelopen en Vlaanderen 
telt momenteel nog maar een tiental bedrijven”, vertelt Frank De Boeck, 
directeur van Lonki uit Temse, één van de twee Vlaamse 
konijnenslachterijen in Vlaanderen.  
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De andere slachterij is Van Assche in Deinze. De slachterijen, die een 
constante jaarprijs onderhandelen met de kwekers, hebben de terugloop 
van de konijnenhouderij in Vlaanderen kunnen compenseren met import. 
“Wij hebben in de loop der jaren steeds meer konijnen van Nederlandse 
kwekers erbij gekregen”, vertelt De Boeck. Het aantal bedrijven in 
Nederland wordt nog op 40 geschat, maar onze noorderburen hebben 
geen slachterij. 

Door het verdwijnen van bedrijven is de Vlaamse zelfvoorzieningsgraad 
volgens De Boeck sterk teruggelopen en bedraagt niet meer dan 15 tot 18 
procent. De Vlaamse konijnen worden aangevuld met import uit Europese 
landen. De verkoop in de supermarkt valt uiteen in bereide producten en 
vers vlees. Waar slachterijen tijdens de winter inzetten op vers vlees, 
worden in de zomermaanden meer bereide producten verkocht. Deze 
producten worden gemaakt van konijnen die in de zomer niet verkocht 
raken en ingevroren worden. 

 
 

Week van het Konijn 

De teruggang in de Vlaamse konijnenproductie houdt gelijke tred met de 
dalende consumptie. Het jaarverbruik van de Vlaming daalde van 0,256 
kilo in 2017 tot 0,179 kilo vorig jaar. “In Nederland ligt de consumptie nog 
lager en daar wordt er buiten de wintermaanden nauwelijks konijn 
gegeten”, weet Pijnenborg. 

Konijnenvlees is vooral populair onder 65-plussers. Bij de jongere 
leeftijdsgroepen en gezinnen met kinderen, die vaak minder tijd hebben 
om te koken, is konijn minder populair. Dat constateert het Vlaams 
Centrum voor Agro- en Visserijmarketing (VLAM). De 
marketingorganisatie organiseert dezer dagen (van 24 tot 31 januari, red) 
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voor het vierde jaar op rij de Week van het Konijn, een actie waarmee de 
voordelen van het konijnenvlees onder de aandacht worden gebracht. 
Daarbij wil het consumenten die kiezen voor konijnenvlees, sensibiliseren 
om te kiezen voor konijnenvlees van eigen bodem. 
“Het Vlaamse konijnenvlees komt uitsluitend van parkkonijnen”, duidt 
Pijnenborg de verschillen met importkonijnen. Een verrijkt park is 
minstens 1.80m lang, en elk konijn heeft minstens 800cm2 ter 
beschikking, er is een platform, knaagmateriaal en er zijn 
schuilmogelijkheden aanwezig. Deze vorm van huisvesting, waarbij de 
konijnen meer ruimte hebben dan in de standaard kooien, wordt als meer 
diervriendelijk beschouwd en is sinds 2016 de norm in Vlaanderen. 

Het feit dat de geïmporteerde konijnen niet aan deze huisvestingsnormen 
voldoen en in de praktijk dichter op elkaar zitten, brengt België in een 
oneerlijke concurrentiepositie, aldus Kurt Janssens van Boerenbond. Dit 
verklaart volgens hem mede waarom de marges onder druk staan en het 
aantal konijnenkwekers de voorbije jaren zo sterk is teruggelopen. 

Mogelijke halvering van de sector 

Volgend jaar worden de verrijkte parken ook verplicht voor de voedsters, 
de moederdieren die om de zes weken een nest jongen werpen. Hierdoor 
zou het aantal konijnenkwekers in Vlaanderen mogelijk kunnen halveren, 
stellen experts. “De sector is sterk vergrijsd en het rendement is laag. 
Oudere landbouwers zullen de investering in nieuwe huisvesting daarom 
niet willen aangaan”, aldus Janssens. Hij constateert dat er geen 
overnemers in de sector zijn. “Investeringen en schaalvergroting van de 
bestaande bedrijven is noodzakelijk en dat ligt gezien het stikstofakkoord 
moeilijk.” 
 

Omschakeling bij stikstofplafond 

Ondanks de uitdagingen blijven de familie Pijnenborg en ook Frank De 
Boeck van Lonki hoopvol over de toekomst. Zo opperde De Boeck twee 
jaar geleden, toen de varkensprijzen door een diep dal gingen, dat de 
konijnenhouderij een interessant alternatief is voor bijvoorbeeld 
varkenshouders die in de toekomst ook tegen een stikstofplafond stoten. 
Pijnenborg beaamt dit en ontving de voorbije jaren meerdere boeren met 
transitieplannen op zijn bedrijf. “Vooral in de varkenshouderij en 
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pluimveehouderij kan het interessant zijn, omdat de stal vrij eenvoudig 
omgebouwd kan worden. 

Voor het zover komt, moet in ieder geval ook het nieuwe stikstofkader in 
de plooi vallen. Zo is de konijnenhouderij niet in het decreet opgenomen 
en bestaan er geen amoniakemissiereducerende technieken. “Ook dit 
staat een ontwikkeling in de weg. Daar kun je tegenaan lopen als je de stal 
zou willen uitbreiden”, vertelt Wilma die buitenshuis gaat werken, maar 
bijspringt in de konijnenhouderij als het werk dat vraagt. Drukke 
momenten zijn bijvoorbeeld het werpen en de inseminatie. 

Drie jaar na dato kijkt de familie Pijnenborg tevreden terug op de overstap 
van melkvee naar de konijnen. “Het werk is ergonomisch, zeer goed te 
plannen en de voorbij drie jaar hebben wij onze boterham kunnen 
verdienen”, legt Jos uit. Alhoewel ook het knuffelgehalte van konijnen 
geroemd wordt, heeft hij de koeien nog niet helemaal los kunnen laten. 
“Als ik moet kiezen, zie ik toch het liefst een koe”, besluit hij met een 
knipoog. 
 
Bron: Vilt.be 
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Wereldwijde varkensvleesconsumptie stijgt in 
2030 met 7,2 procent 

 

 

 

 

 

 

 

 

Van 2023 tot 2030 zal de varkensvleesconsumptie naar verwachting 

groeien in Latijns-Amerika, China en de Verenigde Staten. Daarentegen 

wordt in de Europese Unie een daling verwacht. Dat is de prognose van 

het Amerikaanse ministerie van Landbouw (USDA). De totale 

wereldvleesconsumptie (rundvlees, varkensvlees en kip) zal in zeven jaar 

met 9,6 procent toenemen, van 327 miljoen ton in 2023 naar 358,4 ton 

tegen eind 2030. 

Tussen 2023 en 2030 verwacht USDA dat de wereldwijde 

varkensvleesconsumptie in 2030 naar 131 miljoen ton gaat, een stijging 

van 7,2 procent ten opzichte van 2023. De verwachting is dat de 

varkensvleesconsumptie in Vietnam en de Verenigde Staten met 

respectievelijk 28,3 procent en 11,7 procent stijgt In China en Rusland 

gaat dit met 5,8 procent en 4,5 procent omhoog. 

Voor de Europese Unie wordt echter een daling van 3,9 procent 

voorspeld, waarbij de varkensvleesconsumptie neerwaarts gaat van 18,4 

miljoen ton in 2023 naar 17,7 miljoen ton in 2030. 
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Latijns-Amerika 

In 2030 os de prognose voor Latijns-Amerika een groei van 14,2 procent 

naar 10,7 miljoen ton varkensvlees. Voor Brazilië, Mexico en Argentinië, 

de belangrijkste landen in de regio, zullen de consumptievolumes in 2030 

naar verwachting 3,5 miljoen, 3,0 miljoen en 1 miljoen ton bereiken. 

Vergeleken met 2023 betekent dit een groei van respectievelijk 10,6 

procent, 13,5 procent en 27,6 procent. 
 

Caribisch gebied 

Voor Midden-Amerika en het Caribisch gebied wordt de totale 

varkensvleesconsumptie in 2030 geschat op 1 miljoen ton, wat neerkomt 

op een stijging van 19 procent vergeleken met de consumptie in 2023. 

Bron; Pigbusiness.nl 
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Nederlander bezorgd over betaalbaarheid van 
vlees 

 

Nederlanders zijn bezorgd over de betaalbaarheid van vlees. Dat blijkt uit 

het Nationale Vleesonderzoek van onderzoeksbureau Zest Marketing, in 

opdracht van verschillende slachterij- en veehouderijorganisaties. 45 

procent van de ondervraagden meent dat vlees financieel niet bereikbaar 

is voor iedereen in Nederland. 

 

Uit het onderzoek blijkt verder dat 70 procent vindt dat de politiek ervoor 

moet zorgen dat vlees kopen ook in de toekomst haalbaar blijft voor de 

lagere inkomensklassen. In de achterban van de verschillende politieke 

partijen is er wel verschil van mening over. De achterban van PVV en SP 

vindt het in hoge mate belangrijk dat vlees betaalbaar blijft voor lagere 

inkomensklassen, terwijl ongeveer de helft van de D66- en Volt-achterban 

dit vindt. 

Het onderzoek vindt plaats sinds 2021 en is nu drie keer uitgevoerd. In het 

onderzoek van 2024 geeft 95 procent van de Nederlanders aan vlees te 

eten. Dat is een stijging van 1 procentpunt ten opzichte van het 

onderzoek in 2021. Volgens de initiatiefnemers is dit cijfer al jaren stabiel. 

Het aantal mensen dat zich uitspreekt voor het belang van vlees, ook in de 

toekomst, neemt wel toe. 74 procent van de ondervraagden vindt dat 

vlees ook in de toekomst bij het Nederlandse voedselmenu hoort. 5 

procent is het daar niet mee eens. In 2021 was 60 procent het eens met 

deze stelling en 10 procent niet. 
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Vlees aan banden leggen 

11 procent van de mensen vindt dat de politiek het eten van vlees 'aan 

banden mag leggen', 76 procent vindt van niet. In 2021 vond 12 procent 

dat en 62 procent niet. Van de ondervraagden vindt 69 procent dat 

Nederland zijn vleessector ook voor de toekomst sterk moet houden. 51 

procent vindt dat de Nederlandse vleessector moet kunnen produceren 

voor de vraag op de interne EU-markt. 54 procent vindt dat boeren die 

produceren voor de EU-markt, in West-Europa bestaansrecht moeten 

houden. Verder blijkt uit het onderzoek dat 79 procent van de mensen 

vindt dat vlees uit het buitenland aan dezelfde standaarden moet voldoen 

als die gelden voor Nederlandse veehouders. 

Volgens voorzitter Linda Verriet van de Producentenorganisatie 

Varkenshouderij (POV) verdient de vleessector lof. 'Zij verdienen actieve 

herkenning, erkenning en steun van onze overheid. Het is tijd voor een 

krachtige impuls van innovatie en ondernemerschap in onze dierlijke 

productieketens. Stop met het ontmoedigen van de veehouderij en de 

vleesproductie in Nederland, want ons succes draagt bij aan betaalbaar, 

bereikbaar, gezond, veilig en duurzaam voedsel in Nederland en 

daarbuiten. Uit het onderzoek blijkt dat we grote steun hiervoor hebben 

bij de Nederlanders. Nu nog in Den Haag.' 

Het onderzoek wordt uitgevoerd in opdracht van de Centrale Organisatie 

voor de Vleessector, Ketenorganisatie Schapenhouderij, Koninklijke 

Nederlandse Slagers, LTO-vakgroep Kalverhouderij, LTO-vakgroep 

Schapenhouderij, POV, Vee & Logistiek Nederland en Vereniging van 

Kalverhouders. 

Bron; Varkens.nl 
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Tips bij weidegang en stalvoeren 
 
De weideperiode staat weer voor de deur. De eerste koeien lopen 

inmiddels ook al in de wei. Dit is vooral voor de bedrijven waar er veel 

gras in de koeien moet ook belangrijk, als het gras te veel lengte heeft zal 

harder groeien dan de koeien kunnen vreten. Wij hebben in de praktijk al 

veel advies gegeven over weidegang. Hieronder geven wij u een aantal 

tips zodat u goed kunt sturen op de voeding tijdens de weideperiode. 

 

- Vervang gras voor gras 

De dagopname van versgras zal verschillen aan de hand van groei en 

weersomstandigheden. Voor een stabiel rantsoen is het belangrijk 

dat de basis van het rantsoen zoveel mogelijk gelijk blijft. Zorg 

ervoor dat u elke dag voert op hetzelfde moment van de dag, het 

liefst ‘s avonds of aan het eind van de middag. Zo kunt u exact zien 

wat per dag de opname aan vers gras is. Zorg ervoor dat u elke dag 

het aandeel kuilgras verminderd en de mais gelijk laat.  

 

- Zorg voor een energie en een eiwitbron.  

Het eiwitgehalte in het versgras kan sterk variëren tijdens het 

groeiseizoen. Als het eiwit in het gras hoog wordt is het mogelijk om 

minder eiwit te voeren.  

Een mooie optie is om een eiwit en energiemix te voeren in de 

mengwagen. Bij een hoger ureum kan de eiwitmix naar beneden 

gehaald worden en dit kan opgevangen worden door meer 

energiemix te voeren. Meer energie voeren zorgt voor een lager 

ureum.  

 

- Zorg voor een structuurbron 

Vers gras is erg licht verteerbaar. Belangrijk is om een structuurbron 

achter de hand te hebben voor als de mest te dun wordt. Dit om 

klauwproblemen en overige gezondheidsproblemen op langere 

termijn te voorkomen.  
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- Zorg voor kleine giften mest en kunstmest 

Zorg ervoor dat u kleine giften mest en kunstmest geeft bij het 

weideseizoen. Dit geld voor weiden en stalvoeren. Kleine giften 

worden goed benut door het gras en zal ervoor zorgen dat het 

aandeel onbestendig eiwit niet te hoog wordt. Hierdoor wordt het 

melkureum beter beheersbaar. Kunstmest moet u denken aan 

giften van 50 tot 100 kg kas en drijfmest is mooi om met water te 

verdunnen. Dit zorg ervoor dat de mest beter wegzakt tussen het 

gras en de benutting ook beter is.  

 

- Durf in het voorjaar het krachtvoer te verlagen 

In het voorjaar is de kwaliteit van het vers gras zeer goed. Ook is het 

gras licht verteerbaar waardoor de totale droge stof-opname van 

het vee wordt verhoogd. Door deze kwaliteit en verhoogde opname 

is de koe eerder voorzien qua VEM en eiwitbehoefte. Daarom is het 

zeker goed om de krachtvoerachtigen in de basis van het rantsoen 

te verlagen. Richting de 2e snede zult u waarschijnlijk de 

krachtvoergift waarschijnlijk weer moeten verhogen om de liters te 

behouden. U heeft zelf het stuur in de hand om een goed saldo te 

draaien tijdens de weide en stalvoer-periode 

Als er verder nog vragen zijn helpen wij u natuurlijk graag verder met uw 

rantsoen! 
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Rundvee studiedag 19 maart 
 

 

Op dindag 19 maart hielden we onze jaarlijkse rundvee studiedag. Hierbij 

vertelde Wilfried van Straalen over de grenzen die steeds als gevolg van 

veranderende regelgeving aandacht verdienen in de voeding van de koe. 

Een voorbeeld dat op steeds meer plekken merkbaar verschil geeft is het 

fosfor gehalte in ruwvoeders, deze loopt structureel terug. Dit geeft risico 

van te lage beschikbaarheid in de koe op langere termijn. Onderzoek laat 

zien dat dit lijdt tot lagere melkproductie, verminderde gezondheid en 

vruchtbaarheid. Met name het slijten van koeien is een beeld bij 

structureel (te) lage niveaus. 

Met oog op zo min mogelijk mestproductie per liter melk is het naast 

fosfor ook voor ruw eiwit aanlokkelijk de grens op te zoeken. Immers is 

mestafzet in de huidige bedrijfsvoering een kostenpost van formaat. 

Wanneer daar onder de grens van 150 gram ruw eiwit per kg ds in het 

rantsoen gewerkt wordt dan luistert het uitbalanceren van de 

verschillende energie en eiwitfracties voor ieder dier steeds nauwer. 

Daarmee dus ook het risico op onbalans met als meest zichtbare gevolg 

een daling van de droge stof opname en melkproductie.  

 

In het tweede deel van de ochtend vertelde Gerard Abbink over de 

uitdaging om een goede gewasopbrengst te realiseren met minder 

drijfmest. Met name voor een hoge eiwitopbrengst per hectare grasland is 

drijfmest een geweldig passende meststof. Een vuistregel die hij de zaal 

mee gaf is een behoefte van 6 m3 rundveedrijfmest per ton droge stof 

gras (17% ruw eiwit) en 2,5 m3 rundveedrijfmest per ton droge stof 

snijmais. Wanneer er gekeken wordt naar een manier om voldoende 

ruwvoer te telen binnen de wettelijke grenzen zonder derogatie gaf hij een 

praktisch plan mee: 



18 
 

 
 

In het middaggedeelte heeft de familie de Groot ons meegenomen in de 

bedrijfsvoering die zij zo veel mogelijk richten op een natuur inclusieve en 

regeneratieve wijze. Daarbij ligt stikstof efficiëntie en beperken van 

broeikasgassen in de focus. Weidegang is daarbij een zeer belangrijk 

onderdeel en inzet van kunstmest wordt zo veel mogelijk beperkt. Het 

gebruik van kruiden en vlinderbloemigen zijn daar natuurlijke manieren 

om de efficiëntie van nutriënten op het land te optimaliseren. De plannen 

voor een monovergister met stikstofstripper heeft André toegelicht 

waarmee hij de bedrijfsvoering nog verder gesloten wil gaan maken. Een 

flinke uitdaging waarin al veel werk verzet is en nog de nodige hobbels in 

het verschiet liggen om dit definitief draaiend te krijgen. Al met al een 

leerzame bijeenkomst met mooie nieuwe inzichten voor een rendabele 

toekomst binnen de veranderende regelgeving. 
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Zere bekjes bij lammeren 

 

Als lammeren last krijgen van zere bekjes is dat vaak pas zichtbaar door de 
blaasjes rondom de bek die later openspringen en in korstjes veranderen. 
Een uitbraak kan in een koppel zes tot acht weken duren. Omdat de 
aandoening wordt veroorzaakt door een virus, moet die zelf door het lam 
worden overwonnen. Als u lammeren met zere bekjes de fels geeft, is het 
belangrijk de speen goed schoon te maken voordat u deze gebruikt bij 
dieren die nog geen zere bekjes hebben. Of u schaft aparte flessen aan. 
Hiermee voorkomt u dat het virus via de fles wordt overgedragen. Deze 
ziekte is ook besmettelijk voor mensen. U kunt uzelf beschermen door 
handschoenen te dragen als u de lammeren aanraakt of de fles geeft.  
 
Tips voor een goed verkoopbaar lam: 
Bij lammeren is het belangrijk dat ze in de eerste 12 weken van hun leven 
niets te kort komen. Zorg voor voldoende schoon en vers drinkwater, 
mooi structuurrijk hooi en onbeperkt krachtvoer. Geef het lam voldoende 
ruimte en mooi droge hokken. Zo krijgt u een lam wat goed verkoopbaar 
is. 
 
Bron: Het Schaap, vakblad 
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De Commissie heeft zes wijzigingen 

voorgesteld 

 

De Commissie heeft zes wijzigingen voorgesteld, die door het Europees 

Parlement en de lidstaten moeten worden goedgekeurd. Ze hoopt die 

goedkeuring, na eventuele aanpassingen, nog voor de verkiezingen in juni 

doorgevoerd te krijgen. Het gaat daarbij om de volgende zaken: 

 

• De Commissie stelt voor om bedrijven met een areaal van minder 
dan tien hectare uit te zonderen van controles op de 
conditionaliteiten, en van sancties op het niet naleven daarvan. Dit 
om controle- en regeldruk te verminderen; 

• Voor GLMC 6, minimale bodembedekking, stelt de Commissie voor 
om de lidstaten zelf te laten bepalen wat de minimale 
bodembedekking moet zijn; 

• Voor GLMC 7, de verplichte gewasrotatie, wil de Commissie 
lidstaten de keuze geven om deze te vervangen door een 
diversificatieplicht, waarin in het bouwplan verschillende teelten in 
een perceel worden opgenomen. Nederland heeft deze 
diversificatie trouwens al, in de zware kleigronden in het noorden, 
waar alleen wintergewassen geteeld kunnen worden; 

• GLMC 8a, de verplichting tot braaklegging van 4 procent van het 
bouwland, wil de Commissie laten vervallen. Lidstaten worden in 
plaats daarvan verplicht om deze braaklegging op te nemen in het 
keuzemenu van de ecoregelingen; 
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• Lidstaten krijgen de mogelijkheid om uitzonderingen op te nemen 
van de GLMCs voor erosiebescherming, minimale bodembedekking 
en gewasrotatie, als de EU-normen zouden leiden tot 
onoverkomelijke problemen bij de boer. Voor GLMC 9, de 
bescherming van ecologisch kwetsbaar blijvend grasland, wil de 
Commissie het ploegverbod flexibiliseren: als blijvend grasland in 
die gebieden beschadigd is, kan ploegen en opnieuw inzaaien om 
het grasland te herstellen, worden toegestaan; 

• Tot slot wil de Commissie toestaan dat lidstaten de in de GLMCs 
vastgestelde periodes of tijdslimieten kunnen aanpassen bij 
uitzonderlijke weersomstandigheden. 

Bron melkvee.nl 21 maart 2024 
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Kind veilig erf 
 

▪ Kinderen mee laten rijden op de trekker? Alleen in een apart 
stoeltje en met een gordel om. 

▪ Van de trekker af? Handrem erop en sleutel uit het contact. 
▪ Leg op stortgaten altijd een deksel of zet er een hek omheen. 
▪ Berg gereedschap op buiten bereik van kinderen. 
▪ Laat elektrisch gereedschap nooit liggen met de stekker nog in het 

stopcontact, ook niet voor even. 
▪ Laat kinderen niet in de stal tussen het vee lopen, aan de voorkant 

bij het voerhek kan wel. 
▪ Trek kinderen als ze buiten spelen een felgekleurd hesje of shirt aan. 
▪ Monteer een signaalvlaggetje op fietsjes en skelters. 
▪ Zet een Victor Veilig op het erg of een waarschuwingsbord met Pas 

op, spelende kinderen. 
▪ Komt de bulkwagen, RMO-wagen of de loonwerker? Houd kinderen 

dan binnen of in een apart gedeelte van de tuin dat met een hekje 
dicht kan. 

▪ Laat de scharnierpaal van het hekje iets achteroverhellen zodat het 
altijd vanzelf dichtvalt. 

▪ Het hekje moet een kindproof-sluiting hebben. 
▪ Zorg dat medicijnen, vloeistoffen en brandstoffen veilig achter slot 

en grendel staan. 
▪ Laat ladders niet slingeren. 
▪ Maak automatische stalgordijnen onbereikbaar voor kinderen of 

zorg voor een goede onderbrekingsbeveiliging. 
▪ Plaats de knop van stalgordijnen zo dat het gordijn tijdens bediening 

in beeld is.  
▪ Zet dubbelluchtbanden geborgd weg zodat ze niet om kunnen 

vallen. 
▪ Maak een bleeper op machines die tijdens achteruitrijden geluid 

geeft. 
▪ Verklaar de opslag van hooi en stro tot verboden terrein voor 

kinderen. 
 



23 
 

Te koop 
 

▪ Inbouw vaatwasser 

▪ Combimagnetron 

▪ Afzuigkap 

▪ Gaskookplaat 

Te koop wegens overcompleet. Van het merknaam Etna. Dit alles is een 

jaar oud, maar nooit gebruikt. Tevens te koop wegens stoppen hobby, 

gebruikte mollenklemmen. 

 

H. Boksebeld 

Tel. 0548-612271 
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Bedankt 
 

We bedanken Joël Schutmaat voor zijn inzet tijdens de stage. 
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Woordzoeker 
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Actie van de maand 
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